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Summary.

        
A 86-year-old woman presented with a cardiac tumor occupying the whole cavity of the right ventricle and causing right ventricular outflow obstruction. A percutaneous ultrasound-guided biopsy was performed and histologic examination revealed a metastasis of a malignant fibrous histiocytoma. Because of the extensive cardiac involvement and multiple pulmonary metastases, effective surgical therapy was not possible and the patient died soon after diagnosis.


      
        
Zusammenfassung

        
Wir berichten über eine 86jährige Patientin, bei der ein kardialer Tumor diagnostiziert wurde, der den rechten Ventrikel ausfüllte und eine Obstruktion des rechtsventrikuläsren Ausflußtraktes verursachte. Der Tumor wurde perkutan ultraschallgezielt biopsiert. Die histologische Untersuchung ergab eine Metastase eines malignen fibrösen Histiozytoms. Aufgrund des ausgedehnten kardialen Befalls und multipler intrapulmonaler Metastasen war eine effektive chirurgische Therapie nicht möglich. Die Patientin verstarb wenige Wochen nach Diagnosestellung.


      

Key words

Right ventricular tumor - Malignant fibrous histiocytoma - Echocardiography - Ultrasound-guided percutaneous biopsy
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